
Minnesanteckningar medlemsmöte Jordens Vänner Helsingborg 4/12 2023                         
Närvarande i lokalen: Daniel Bengtsson, Lena Lövendahl, Stig Broqvist, Sven Broqvist och via zoom 
Ruzena Svedelius. Daniel hälsades välkommen som ny intresserad.  
 
1. Formalia. Mötesordförande Sven mötessekreterare Stig, Den utskickade dagordningen 
godkändes med tillägget att som första punkt efter formalia ta upp frågan om Synpunkter på 
Helsingborgs Klimatkontrakt.  
 
2. Synpunkter på Helsingborgs Klimatkontrakt.  
Vi hade av Claudia Velasquez fått det underlag kommunfullmäktige ska besluta om den 12/12. Stig 
hade till medlemmar och intresserade av Jordens Vänner Helsingborg skickat ut ett förslag till 
synpunkter. Det utskickade förslaget godkändes med tillägget ”Man bör undvika att bygga på 
åkermark.” i slutet på första stycket under rubriken ”Vad krävs för att klara en rättvis 
klimatomställning i tid?” samt att i sista stycket ändra ”ett om avfall- och avloppsproblem” till ”ett om 
möjligheter till billigare hantering av avfall och avlopp”. Det ska skickas till Claudia Velasquez och 
till övriga ledamöter i kommunfullmäktige.  
 

3. Rapporter från och utvärdering av olika aktiviteter . 
a) Jordens Vänners höstmöte i Göteborg 4/11. 
Lena, Stig och Sven deltog från Helsingborg. Det var många intressanta föredrag och diskussioner, ett 
om kampen mot Texaco-Chevron i Ecuador av Mayra och Pablo från Ecuador, ett om företagsmakt av 
en grupp i Göteborg och Tord från fredsutskottet. Sedan talade Sven om tillväxttänkandet och Stig om 
systemförändring. Utöver tolkning från spanska blev det tolkning mellan engelska och svenska, 
eftersom det var flera engelsktalande, som inte förstod svenska så bra. Det var nödvändigt och bra, 
men tyvärr bidrog det till att det blev för kort tid till diskussion.  
b) Fredsmässan, konferens om fred och miljö, i Stockholm 18-19/11. 
Stig deltog från Helsingborg och deltog i ett panelsamtal om fred, nedrustning för miljö och välfärd. 
Stockholms Fredsförening, lokalavdelning av Svenska Freds- och Skiljedomsföreningen (SFSF) var 
aktiva för en folkkampanj för fred och klimatomställning. Det var föredrag av en rysk kvinna, som 
varken är välkommen i Ryssland eller Ukraina, eftersom hon rapporterat om förföljelser mot 
oliktänkande i båda länderna. Ett uttalande ”Fred och klimatomställning nu!” antogs.  
c)  Sven lyssnade när Rebellmammorna 18/11 hade en manifestation på Konsul Olssons plats i 
Helsingborg och samtalade därefter med Rebellmammorna och gav dem vårt flygblad mot 
tillväxttänkandet.  
d) Visning av filmen ”Avtryck” med bokbord i Dunkers kulturhus 22/11. 
Jordens Vänner Helsingborg fick ha bokbord liksom sju andra miljöorganisationer utanför 
filmvisningen. Filmen visade olika sätt att arbeta för klimatet, framförallt kollektiva odlingar, 
lanthandel men även demonstrationer. Efter filmen blev det en intressant diskussion. Vi fick två nya 
intresserade av Jordens Vänner Helsingborg som lämnade sina e-postadresser.   
e) Bokbord under MR-dagarna på Helsingborgs Arena 23-25/11. 
Jordens Vänner Helsingborg fick lägga vårt material på en del av det bokbord Jordens Vänner riks 
hade. Vi lade också dit ett nytt flygblad om Nato från Fredsutskottet. Det var många olika 
organisationer, kanske ett hundratal, som hade bokbord eller en utställningsmonter under MR-dagarna 
(MR = mänskliga rättigheter). På den del, som kallades Fredstorget, var vi ca ett tiotal organisationer, 
bl.a. Kvinnor för fred. På lördagen 25/11 var bl.a,. Enhetsgruppen och Föreningen Nej till Nato i 
Helsingborg med. Tidvis kom flera och ställde frågor till oss. Det blev flera tillfällen att förklara hur vi 
ser på lösningen av klimatproblemen och kopplingen till fred. Bl.a. kom gymnasister från Lund och 
Jönköping. Fem personer skrev upp sig som intresserade av Jordens Vänner Helsingborg.  
f) Eventuellt övriga rapporter.  
Med anledning av klimattoppmötet i Dubai ringde Sven till Ring P1 och fick förklara lite av vad som 
krävs för att klara klimatproblemen.  
Ruzena berättade en del om hur avfall och avlopp kan behandlas på ett bättre, billigare och 
klimatsmartare sätt, så man får energi, biogas, och gödsel i en kretsloppsprocess, särskilt för Daniel, 
som inte hade hört det innan. 



  
4. Förslag till verksamhetsplan för Jordens Vänner Helsingborg 2024. 
Vi har inte tidigare gjort någon verksamhetsplan, men nu hade vi en del idéer om vad vi vill göra 
under5 2024, men inget färdigt till beslut. Vi kan se det som en önskelista över vad vi hoppas kunna 
göra under 2024. 
a) Årsmöte med verksamhetsberättelse och ekonomisk rapport för både 2022 och 2023. 
b) Återuppta skrivandet av Miljörörelsens historia och försöka komma långt på det. Detta vill vi 
verkligen prioritera.  
c) Att i samarbete med Enhetsgruppen ordna minst ett diskussionsmöte med miljöanknytning på 
våren och minst ett på hösten, t.ex. om Aurora-målet, om Johan Rockströms idéer i boken ”En jord för 
alla” eller om Göran Christiansson kan tala om sin bok ”Vägen till ett hållbart liv. Krossa 
livsmyterna”.  
d) Bevaka den nya detaljplanen för ombyggnad av och parkeringsgarage vid Stadsbiblioteket, 
skriva synpunkter och överklaga. 
e) Bevaka ny detaljplan för utbyggnad av det externa köpcentrumet Väla, skriva synpunkter och 
överklaga. 
f) Ta fram texter med olika ställningstaganden vi gjort till hemsidan. 
g) Motion till JV riks årsmöte om att försöka få flera riksorganisationer med bakom ett öppet brev 
till politiker och massmedier mot tillväxttänkandet.  
h) JV Hbg kunde inbjuda lokala organisationer till ett gemensamt öppet brev till politiker och 
massmedier mot tillväxttänkandet och flygbladsutdelning av det öppna brevet en dag.  
i) Eventuellt göra mer än under punkterna g och h för kampanj mot tillväxttänkandet.  
j) Eventuell studiecirkel om häftet ”Ändra systemet – inte klimatet, men hur?”, boken 
”Klimatboken” av Greta Thunberg, boken ”En jord för alla” av Johan Rockström och/eller boken ”Hur 
vi kan leva hållbart” av Christer Sanne utgiven av Naturvårdsverket, men bara om det är flera som vill 
gå en sådan studiecirkel.    
k) Eventuellt erbjuda skolor och föreningar att vi kan komma och hålla föreläsningar om miljö, 
klimat och systemförändring. ’ 
l) Eventuellt ta kontakt med klimat- och trafikforskare, t.ex. Anders Roth, som är medförfattare 
till Klimaträttsutredningen, maj 2022, (SOU 2022:21) som bland annat vill minska vägbyggandet.  
m) Fortsätta inom olika utskott inom Jordens Vänner: Utskottet för miljövänligt ekonomiskt 
system (Per och Stig), Fredsutskottet (Stig), Trafikutskottet (Sven och Stig). Eventuellt fler 
intresserade från Jordens Vänner Helsingborg.   
Av ovanstående tror vi att vi kanske kan hinna med punkterna a – h och m. Av ovanstående punkter 
hade de flesta nämnts i kallelsen, men Sven lade till punkterna e, i, boken av Christer Sanne under 
punkt j, samt punkt l.  
 
5. Övriga frågor 
Ruzena nämnde hur olyckligt det är när man talar om biomassa, som något att elda upp. Det är 
skillnad på biologiska processer med hjälp av mikroorganismer och förbränning, då mikroorganismer 
dödas. Det är mycket olyckligt att använda ordet ”förbränning”, när man talar om de processer, som 
sker i kroppens celler.  
Nästa möte blir preliminärt måndagen 29 januari 2024 kl. 19. 
  
Minnesantecknat av Stig Broqvist, mötessekreterare, och godkänt av Sven Broqvist, mötesordförande. 
 


